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Iohannis: România va dezvolta centralele nucleare si reteaua de gaz metan; excelent

ar fi sa fie finantate din bani de la UE

Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Presedintele  Klaus Iohannis a declarat vineri

ca România va dezvolta centralele  nucleare si reteaua de gaz natural, aratând ca ar fi excelent ca acestea 

sa fie finantate din bani europeni.

"Este clar ca daca vrem sa mergem spre o economie mai verde avem nevoie  de solutii intermediare. Este foarte

posibil si asta ne dorim, ca  undeva, în 2040 - 2050, sursele regenerabile - energia solara, energia  vântului si asa

mai departe - sa reprezinte o parte foarte mare din  productia de energie. Dar pâna atunci trebuie sa ajungem

cumva, si  opinia noastra, în România, este ca trebuie sa folosim centralele  nucleare, sa le modernizam si sa

extindem energia electrica produsa în  nuclear. În acelasi timp, noi, în România, suntem hotarâti si trebuie sa 

folosim gazul natural pentru încalzire, pentru generare de  electricitate si în industrie. Deci, trebuie sa avem clar

energie  nucleara si gaz. Pentru asta ar fi excelent si am prezentat si am  insistat ca acestea sa fie finantabile prin

bani europeni, ceea ce s-ar  reflecta în ceea ce se numeste un act delegat al Comisiei sau Taxonomia  pe nuclear si

gaz, într-o formulare mai stiintifica. Am solicitat foarte  ferm Comisiei sa vina cu acest act delegat cât se poate de

repede, înca  în aceasta toamna", a spus seful statului înainte de a participa la  reuniunea Consiliului European.

Şeful statului a aratat ca, pentru tranzitie, România trebuie sa foloseasca gazul din Marea Neagra.

El a precizat ca tara noastra, alaturi de alte state europene, printre  care si Franta, pledeaza pentru includerea

gazului natural si a energiei  nucleare în cadrul investitiilor "verzi", asa numita Taxonomie privind  finantarea

sustenabila.

"Nu toata lumea în Europa doreste aceste lucruri si sunt doua grupuri:  un grup de state în care ne numaram noi,

Franta si altii care folosesc  si acum centralele nucleare si gazul si doresc s-o faca si în  continuare, sunt altii care

sunt mai reticenti. Vom vedea cum evolueaza  lucrurile. Pentru România, un lucru este foarte clar: noi vom

dezvolta  centralele nucleare si vom dezvolta si reteaua de gaz metan. Asta este  clar. Optimal ar fi, sigur, sa

beneficiem si de finantare, si de fonduri  europene, iar în ce priveste stocurile strategice, România are  capacitati de

stocare si, daca se gaseste o solutie europeana, vom fi  parte din ea", a mai spus Iohannis.

Presedintele a afirmat ca problema preturile la energie în România a fost rezolvata pentru câteva luni.

"Noi stim de acasa ca avem o problema cu preturile la energie, mai ales  cu preturile la electricitate, si adevarul

este ca noi am gasit acasa  solutiile pentru familiile cu venituri mici, familiile vulnerabile cum  se spune, avem o

legislatie gata pregatita si vor fi compensate  facturile, vor exista posibilitati de amânare. Noi deja am rezolvat 

problema pentru lunile urmatoare la noi acasa. Însa chestiunea, din  pacate, nu este asa simpla. Daca preturile la

energie vor creste în  continuare, automat aceste cresteri se vor reflecta si în alte preturi  si cred ca acesta nu este

lucrul dorit nici de politicieni, nici de  oamenii simpli. În consecinta, am fost foarte ferm si foarte clar ieri  în

discutiile de la Consiliu. Trebuie sa gasim, pe lânga solutiile  nationale, deci solutiile pe care le gaseste fiecare

acasa, si abordari  si solutii europene ferme", a subliniat Iohannis.

Şeful statului a precizat ca a solicitat în Consiliul European un plan clar pentru aceasta iarna.

"Sa verificam de ce au crescut preturile, unde s-a gresit ca sa nu se  repete si sa luam masuri sa mergem înspre

solutii sustenabile, adica sa  gasim solutii pentru ca aceste preturi sa revina la normalitate", a mai  afirmat Iohannis.

Chestiunile care tin de combaterea schimbarilor climatice, potrivit  acestuia, trebuie abordate mai repede, mai bine

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-10-22 12:59:24

si mai rafinat, în  contextul în care se discuta despre taxarea carbonului la granita  Uniunii Europene.

"Adica sa nu importam marfuri care sunt produse undeva în afara si  productia produce multa poluare. Aceste

lucruri trebuie taxate, însa  aici trebuie sa avem grija sa nu omorâm economia noastra europeana cu  astfel de

masuri. Un întreg complex foarte complicat. Eu sunt foarte  hotarât sa ramân foarte implicat în tema si pentru

România este o  chestiune foarte, foarte importanta. Eu vreau sa combatem ceea ce se  numeste saracia energetica,

adica orice român sa îsi poata permite  energia, curentul, gazul si încalzirea si sa fie disponibile; pe de alta  parte,

sa fim una din tarile care se implica efectiv pentru combaterea  schimbarilor climatice", a evidentiat Iohannis.

Presedintele Klaus Iohannis participa la reuniunea Consiliului European de la Bruxelles, care a început joi.
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